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Punkter til drøftelse  
1. Godkendelse af dagsorden  

Dagsordenen blev godkendt.   
2. Godkendelse af referat  

Referatet fra mødet den 27. maj 2020 blev godkendt.   
3. Meddelelser  

a. Studienævnsformanden  
a. Studienævnets bevilling: oversigt over forbrug i 

forårssemesteret 2020  
Taget til efterretning.  

b. Udmelding om ramme for tutorer  
Taget til efterretning.  

c. Mulighed for honorar til studiestarttutorer fra studienævnets 
bevilling  
Taget til efterretning.  

d. Årsberetning 2018-19, Censorkorps for 
Erhvervskommunikation og -sprog  
Taget til efterretning.  

e. Talentudmærkelser til studerende  
Taget til efterretning.  
 

b. De studerende  
Adam fortalte, at studiestartstutorerne i Sønderborg/Flensborg er 
godt rustede til studiestarten med 3 erfarne tutorer og 2 nye i 
teamet.  

c. Andre  

Referat 

Emne  Møde i Studienævnet for Design, Tourism and Cross Border 
Studies  

Dato og tidspunkt  23. juni 2020 kl. 9:30 – 12:00 

Sted  Online møde i MS Teams 

Til stede  Niels Peter Skou, Elin Brandi Sørensen, Adam Butter, Mathias 
Bjørn Bøgedal, Lone Møland Munch, Maria Guldberg,  

 
 
Afbud fra  

 
 
Cecilie Rasmussen Utke, Annette Svaneklink Jakobsen, Marie-
Louise Wethje Raabe, Kenny Strelow, Helle Hede Hansen, 
Nicole Beth, Bodil Stilling Blichfeldt 

Mødeleder  Søren Wind Eskildsen 
 

  



 

 Side 2 

  
4. Merit- og dispensationsansøgninger  

Jf. fortroligt punkt.   
5. Sager til behandling eksamen  

Intet under dette punkt.   
  

6. Sager til behandling studieordninger  
a. Godkendelse af overgangsordning til Co-Design  

Der var nogle uklarheder omkring detaljerne som drøftes med Bodil 
inden godkendelse. Overgangsbestemmelserne kan efter afklaring 
godkendes i skriftlig høring eller på mødet i august.  

b. Anmodning om ændring af undervisnings- og eksamenssprog i 
Investering og finansiering  
Søren redegjorde for sagen. Argumenter for godkendelse af 
ændringen ville være at imødekomme et kollegialt ønske, samt at 
en del studerende oplever det som vanskeligt at deltage i 
undervisningen på deres fremmedsprog. På den anden side ønsker 
studienævnet en nogenlunde ligelig fordeling af sprogene på 
uddannelsen og at give de studerende mulighed for at læse fag, 
som ikke indgår i sprog og kommunikation, på deres respektive 
fremmedsprog.  
Studienævnet besluttede at fastholde dansk som undervisnings- og 
eksamenssproget i Investering og finansiering.  

  
7. Sager til behandling kvalitetspolitikken  

a. Godkendelse af studiestartsprogram Designkultur og Designkultur og 
økonomi  
Programmet blev godkendt. Niels Peter havde dog en kommentar til 
processen: han oplevede, at Studievejledningen var løbet med bolden 
fordi studiestartstutorerne var blevet opfordret til at indsende 
studiestartsprogrammet ifm. introduktionskurset til tutorerne uden om 
studielederne. Studielederne, som de ansvarlige for studiestarten, er 
kommet for sent ind i planlægningen.  
b. Godkendelse af studiestartsprogram Designstudier og Designledelse 
Programmet blev godkendt.   

  
8. Andre sager til behandling  

a. Udpegelse af efterfølger for Elin som VIP-repræsentant i 
studienævnet.  
Studienævnet drøftede forskellige kandidater og kom frem til at spørge 
Suna Løwe Nielsen og Simon Fietze, om de ville være interesserede i at 
blive medlem i studienævnet for resten af valgperioden. Søren 
kontakter Suna og Simon.  

  
9. Sager til behandling undervisning  

a. Undervisning i E2020 - oplæg til drøftelse på UR-mødet  
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Medlemmerne drøftede, hvorvidt planlægningen kan finde sted på den 
foreslåede måde i byerne, hvor der er andre (lokalemæssige)forhold 
end i Odense.  
Lone bemærkede, at Turisme har en særlig udfordring, fordi der kræves 
min. 50% fysisk undervisning, for at ikke-EU-studerende får 
opholdstilladelse.  
Niels Peter bemærkede, at online-undervisning kan lægge 
begrænsninger på undervisningsmetode og at vi skal være 
opmærksomme på, at vi ikke ønsker at gå tilbage til rene forelæsninger.  
Alle var enige i, at efterårssemesteret bliver et stort puslespil.  
Det blev besluttet at uddelegere bestemmelse af kurser, hvor det af 
didaktiske eller praktiske grunde er stærkt ønskeligt, at hele kurset 
foregår ved fysisk fremmøde, til studielederne, idet det ikke giver 
mening at træffe disse beslutninger i studienævnet, som dækker over 
så forskellige uddannelser og fagområder.  

  
10. Eventuelt  

Intet under dette punkt.  


